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Møde 5/20 i Studienævnet for Statskundskab og Samfundsfag 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Tid: 11. juni 2020, kl. 10.15 – 12.15 

Sted: Mødet blev afholdt via Zoom 

 

 

Til stede 

Carsten Jensen (CJ), Rasmus Brun Pedersen (RBP), Vibeke Lehmann Nielsen (VLN) 

Lars Thorup Larsen (LTL), Ella Sigrid Loft (ESL), Peter Stounbjerg (PS), Rune Godske  

Bachmann (RGB), Simone Vestergaard Laursen (SVL) 

 

 

Endvidere deltog 

Ida Ravn Eriksen (referent), Anette Bech-Larsen (punkt 4), Susanne Vang, Rikke Haglund 

Nielsen, Russekretærer Anne Dahl og Trine Holm (punkt 3) 

 

 

Dagsorden 

1. Godkendelse af dagsorden 

2. Godkendelse af referat 

3. RUS-arrangementer 2020 

4. Dispensationer og godkendelser 

5. Meddelelser 

6. Godkendelse af pensum til efteråret 2020 

7. Godkendelse af fagbeskrivelse: Forvaltningsret E21 

8. Opfølgning på årlig status 2020 

9. Eventuelt 

Referat 
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Ad 1. Godkendelse af dagsorden 

Dagsordenen blev godkendt uden kommentarer. 

 

 

Ad 2. Godkendelse af referat 

Referatet fra møde 4/20 blev godkendt uden kommentarer.  

 

 

Ad 3. RUS-arrangementer 2020 

Som gæster til punktet deltog RUS-sekretærerne Anne Dahl og Trine Holm, der kort for-

talte om planerne for den kommende RUS-uge.  

 

Programmet for ugen ligger endnu ikke endeligt fast, da der stadig mangler retningslinjer 

for, hvor mange studerende der må samles på én gang. Derudover er der i år ekstra pres 

på lokalerne i nordøstre hjørne. Det ligger dog fast, at der ikke vil blive afviklet hytteture i 

2020 efter beslutning i universitetsledelsen. 

 

VLN spurgte til baggrunden for lokaleproblemerne, og RUS-sekretærerne oplyste, at der 

sideløbende med RUS-arrangementerne er planlagt eksterne konferencer i Aulaen og an-

dre omkringliggende lokaler.  

 

Der overvejes en række forskellige løsninger for RUS-ugen, herunder at skære i antallet af 

dage, at lave forskudte planer i forhold til jura og psykologi, at rykke flere af aktiviteterne 

uden for i parken samt at udskyde et eller flere arrangementer til senere på semesteret. 

 

For så vidt angår de økonomiske forhold er der på BSS i år indført nye retningslinjer, der 

begrænser størrelsen på sponsorater. A-kasser og fagforeninger kan købe sig til annonce-

plads i RUS-pjecen, men der må ikke modtages andre ting som mad, drikkevarer og lig-

nende. CJ supplerede, at instituttet dækker nogle af de tabte omkostninger, og RB under-

stregede, at der hellere skal skæres i arrangementerne frem for at hæve deltagerbetalin-

gen.   

 

RUS-sekretærerne oplyste afslutningsvist, at de er villige til at vente med at træffe de en-

delige beslutninger om RUS-ugen til meget sent i processen, da de ønsker at skabe den 

bedst mulige oplevelse for de nye studerende.  

 

CJ og RUS-sekretærerne vil holde studienævnet skriftligt opdateret om planerne for RUS-

ugen. 

  

 

Ad 4. Dispensationer og godkendelser 

Punktet blev behandlet for lukkede døre. 
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Ad 5. Meddelelser 

CJ orienterede om nedenstående punkter: 

 

5.1 Omlægning af mundtlig eksamen 

Fakultetet har vedtaget en lempelig praksis for bibeholdelse af online mundtlig eksamen i 

sommeren 2020. Der er dog kun få studerende, der har søgt om dispensation til dette, og 

da primært på grund af ophold i udlandet. 

 

5.2 Udbud af kandidatseminarer i efteråret 2020 

Der er normalt et loft på 25 studerende på kandidatseminarerne, men det kan blive nød-

vendigt at hæve antallet i efteråret 2020 som følge af det store antal studerende, der har 

fået aflyst udveksling eller projektorienteret forløb. 

 

5.3 Fordeling af auditoriet i efteråret 2020 

Søauditorierne vil i efteråret blive brugt af både jura, psykologi og statskundskab og sam-

fundsfag samt eksterne arrangementer, hvorfor universitetet er meget presset på lokale-

kapaciteten. Der vil være enkelte tilfælde, hvor der hverken er plads i Per Kirkeby eller 

Aulaen, og pt. er fem forelæsningsgange på bacheloruddannelserne planlagt til online af-

vikling.  

 

CJ har problematiseret prioriteringen af eksterne arrangementer over for prodekanen, 

men beslutningen er truffet af universitetsledelsen. Han opfordrede i forlængelse heraf de 

studerende til også at italesætte problemet over for ledelsen.  

 

5.4 Planlægning af undervisning i efterårssemesteret 

Planlægning af efterårets undervisning er pt. i gang, og det forventes, at den fysiske un-

dervisning kommer til at køre normalt dog med det forbehold, at der fortsat kan være 

visse afstandskrav at tage hensyn til. Fakultetet er ved at kortlægge mulighederne for, 

hvordan efteråret bedst kan afvikles, hvis der fortsat er restriktioner, og det er i denne for-

bindelse vigtigt at sikre, at alle studerende får fast gang på campus igen i et vist omfang.  

 

VLN opfordrede instituttet til snarest at melde noget ud til underviserne om, at der vil 

kunne komme ændringer til skemaet i august, og CJ bekræftede, at der vil komme mere 

detaljeret information ud sammen med skemaet den 10. juli.  

 

 

Ad 6. Godkendelse af pensum til efteråret 2020 

Som bilag til punktet havde studienævnet fået tilsendt pensumlister for de bachelorfag, 

der udbydes i efterårssemesteret 2020. Pensumlisterne vil blive tilgængelige på studie-

portalen efter mødet. 

 

Der var ingen kommentarer, og pensum til efteråret 2020 blev godkendt af studienævnet. 
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Ad 7. Godkendelse af fagbeskrivelse: Forvaltningsret E21 

CJ oplyste, at det planlagte bilag til punktet var blevet forsinket, hvorfor det ikke var 

fremsendt inden mødet. Fagbeskrivelsen til det obligatoriske kandidatfag Forvaltningsret, 

der udbydes første gang i efterårssemesteret 2021, vil således blive rundsendt til efterføl-

gende skriftlig høring i studienævnet. 

 

Der kommer ny fagansvarlig på faget, og CJ vil i efteråret tage hul på drøftelserne om 

planlægning af undervisningen i efteråret 2021. 

 

Opdateret efter mødet: Studienævnet har ved skriftlig høring den 16. juni godkendt fag-

beskrivelsen til kandidatfaget Forvaltningsret. 

 

 

Ad 8. Opfølgning på årlig status 2020 

Som bilag til punktet var fremsendt referat og handleplan fra det årlige statusmøde, der 

blev afholdt den 14. maj. Foruden CJ, prodekanen og institutlederen deltog PS og RB som 

studenterrepræsentanter på mødet.  

 

CJ gennemgik punkterne i handleplanen: 

 

1. Frem mod 2022 skal studienævnet arbejde med kompetenceprofilen for bache-

loruddannelsen i samfundsfag med særlig fokus på kompetencedelen. Det forven-

tes at arbejdet med dette påbegyndes i efteråret 2020. 

  

2. Studienævnet skal fortsat drøfte og kvalitetssikre læringsudbyttet af projektorien-

teret forløb. Dette er en vanskelig øvelse, der også kræver inddragelse af undervi-

serne på instituttet. Punktet planlægges også påbegyndt i løbet af efteråret 2020. 

  

3. Instituttet skal arbejde videre med planerne for et fælles optag på bacheloruddan-

nelserne i statskundskab og samfundsfag. CJ og studienævnssupporteren er pt. i 

dialog med Uddannelsesjura og Optag, og der forventes en videre afklaring efter 

sommerferien.  

 

LTL henviste til referatet og drøftelserne af kandidatstuderende, der udnytter 5. semester 

til at tage et seminar efter specialet. Han bemærkede, at fokus på statusmødet primært 

syntes at være på forlængelse af studietid, mens spørgsmålet om studieprogression ikke 

blev nævnt. Hvis de studerende tager mere end et seminar efter specialet, kan dette ud-

gøre et potentielt problem, som studienævnet bør holde øje med.  

 

CJ oplyste, at langt de fleste studerende kun har et enkelt seminar på 5. semester, hvorfor 

der for nuværende ikke ses store udfordringer mht. progression. 
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VLN spurgte yderligere til kvalitetssikring af det individuelle politologiske seminar, og CJ 

oplyste, at der også er planer om en gentænkning af dette forløb evt. med supplering af 

online undervisning.  

 

 

Ad 9. Eventuelt 

9.1 Ændring i sammensætning af studienævnet 

ESL fortalte, at hun udtræder af studienævnet, da hun skal på projektorienteret forløb i 

efterårssemesteret. CJ takkende for indsatsen og ønskede hende held og lykke fremover. 

 

9.2 Henvendelser til studievejledningen 

Susanne Vang oplyste, at der i år har været flere henvendelser end normalt fra stude-

rende, der har haft spørgsmål til specialeprocessen, som de ikke har været i stand til at få 

svar på fra studievejledningen. CJ svarede, at han gerne vil have konkret information om 

ubesvarede spørgsmål, således at vi kan forbedre kommunikation og vejledning til de stu-

derende.  

 

 

 

Mødet sluttede kl. 12 

 

 

 

Carsten Jensen 

Studieleder 

   /Ida Ravn Eriksen 

   Studienævnssupporter 


